
 

19. august 2010

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 

spørgsmål til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut om kunstig befrugtning til lesbiske:

1. Hvor langt er Naalakkersuisut nået mht. at få implementeret ”Forslag til 

landstingsbeslutning om, at Landsstyret pålægges at tage initiativ til en ændring af 

gældende regler, således at lesbiske får samme adgang til kunstig befrugtning som 

ufrugtbare kvinder”?

2. Kan lesbiske i dag modtage en IVF behandling?

3. Er reglerne for forældreorlov blevet justeret, således at to kvinder kan holde orlov 

på lige fod med heteroseksuelle par?

(Inatsisartutmedlem Astrid Fleischer Rex Demokraterne)

Begrundelse:

Da det for mange lesbiske kvinder er et naturligt ønske at blive mor, og da disse ikke har haft 

mulighed for at blive kunstigt befrugtede, som heteroseksuelle par har, mener vi hos Demokra-

terne, at det er vigtigt, at de lesbiske par får samme muligheder som de heteroseksuelle par. 

Til EM2006 stillede Olga P. Berthelsen ovenstående forslag, som blev vedtaget under EM2007.

Da ovenstående forslag allerede er blevet vedtaget under EM2007, vil jeg derfor gerne vide hvor 

langt Naalakkersuisut er nået med at ændre de lovgivningsmæssige forhindringer, de lesbiske har 

haft, for at blive kunstigt befrugtede.

Hos Demokraterne mener vi, at det skal være muligt for alle kvinder, at få hjælp til at få børn via 

kunstig befrugtning, da alle skal have de samme muligheder lige meget om de lever i et lesbisk 

eller heteroseksuelt forhold. 

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


